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 În cursul anului 2016 am participat la toate ședințele de plen ordinare 

din 28 ianuarie, 25 februarie, 31 martie, 21 aprilie, 26 mai, 24 iunie (ședința 

de constituire a noului consiliu județean în urma alegerilor din 5 iunie 2016), 

28 iulie, 25 august, 29 septembrie, 27 octombrie, 23 noiembrie și 21 

decembrie. De asemenea, am participat la ședințele de plen extraordinare din 

17 martie, 11 august, 14 noiembrie și 12 decembrie. 

Până în 24 iunie 2016 am fost vicepreședinte al Consiliului Județean Mureș, iar 

după 24 iunie am rămas consilier județean și președinte al Comisiei pentru 

agricultură și mediu. 

Atât în calitate de vicepreședinte cât și de consilier am acordat o atenție 

deosebită realizărilor din ”Programul acțiunilor economico-sociale din 

coordonarea Consiliului Județean pe anul 2016”. 

În calitate de vicepreședinte mi-au fost delegate atribuții de coordonare și 

control a Direcției de Amenajare a Teritoriului și Urbanism, a instituțiilor de 

cultură, Centrele școlare de educație incluzivă nr.1 și nr.2 Tîrgu Mureș și nr.3 

Reghin și Serviciul Public Județean Salvamont-Salvaspeo.  

La pregătirea și întocmirea bugetelor pentru 2016 am discutat, împreună cu 

directorul economic cu fiecare instituție, stabilind prioritățile anului 2016. În 

acest context am asigurat funcționarea normală a fiecărei instituții, luând în 

calcul și majorările salariale din 2015 și cheltuielile materiale curente. În 

limitele bugetului pentru dezvoltare am acordat fonduri pentru continuarea 

investițiilor începute și a celor noi considerate importante. 

Împreună cu executivul și responsabilii din Serviciul Salvamont-Salvaspeo am 

găsit soluția pentru realizarea unui sediu pentru acest serviciu, sediu care va 

corespunde cerințelor instituției. În bugetul de investiții am prevăzut suma 

necesară pentru întocmirea studiului de fezabilitate pentru acest centru de 

intervenții. 



Am urmărit cu atenție terminarea și reactualizarea documentației pentru 

”Reparații capitale exterioare la Palatul Culturii în vederea depunerii unui 

proiect pentru finanțarea lucrării din fonduri europene. La fel și proiectul 

pentru reabilitarea Muzeului Județean al Științelor Naturii. 

La întocmirea bugetului Consiliului Județean pe anul 2016 împreună cu 

conducerea operativă și executivă am avut în vedere, în primul rând, 

asigurarea funcționării instituțiilor din coordonarea și din subordinea 

Consiliului Județean, asigurarea întreținerilor pe timp de vară și iarnă a 

drumurilor județene, continuarea marilor proiecte europene oprite din cauza 

birocrației excesive (Parcul pentru sporturi cu motor, Sistem integrat de 

Management al deșeurilor), precum și demararea altor investiții în rețeaua 

rutieră județeană.  

În aceste sens am urmărit îndeaproape obținerea tuturor avizelor pentru a 

putea începe lucrările de reabilitare a drumului județean Sângeorgiu de 

Pădure – Bezid – limita județului Harghita. Acest lucru a fost important pentru 

faptul că, deși în anul 2015 s-au alocat bani pentru executarea unei treimi din 

această lucrare, din cauza întârzierii avizelor nu s-a putut da ordinul de 

începere a lucrărilor în anul 2015. La mijlocul anului 2016 s-au obținut toate 

avizele și lucrările au început. Constructorul a colaborat foarte bine și cu 

autoritățile locale din Sângeorgiu de Pădure și până la sfârșitul anului 2016 a 

executat o mare parte din lucrările prevăzute (primul strat de asfalt a fost 

realizat pe toată lungimea drumului, 10,3 km), având garanția că va fi 

terminat în totalitate până la data prevăzută în contract. Acest drum este 

foarte important nu numai pentru faptul că face legătura între două județe, 

dar mai ales pentru faptul că se va pune în valoare potențialul turistic al zonei 

din jurul lacului Bezid. Acest lucru este foarte important pentru dezvoltarea 

economică a orașului Sângeorgiu de Pădure. 

Tot în domeniul circulației am avut discuții și deplasări în teren cu 

reprezentanții Drumurilor Naționale și primarul orașului Sângeorgiu de Pădure 

pentru rezolvarea trotuarului pe lângă drumul național ce traversează orașul. 

În această zonă, din centrul orașului până la ieșirea din oraș către Sovata nu 

există trotuar și pietonii trebuie să se deplaseze pe carosabilul drumului 

național, fiind expuși accidentelor. La fața locului am găsit soluții pentru a 

rezolva această problemă, urmând ca proiectul și demararea lucrărilor să fie 

realizate în anul 2017.  

De asemenea, am acordat o atenție deosebită remedierii degradărilor cauzate 

de alunecări de teren la drumul județean Tîrgu Mureș – Miercurea Nirajului – 

Sărățeni, având în vedere că acest drum este încă în garanție. S-au făcut 

forări și studii pentru a afla cauzele alunecării și s-a remediat porțiunea 

degradată. Pe teren am parcurs cu un geolog albia pârâului care curge în 

apropierea drumului și s-a ajuns la concluzia că pentru a preveni și alte 

alunecări care ar putea afecta zona drumului trebuie intervenit pentru 

amenajarea albiei acestui pârâu. În acest sens mă voi strădui ca să demarăm o 



discuție cu Administrația Bazinală Mureș pentru a găsi împreună (Consiliul 

Județean ca administrator al drumului județean și ABA Mureș ca administrator 

al pârâului) o soluție pentru a preveni alte alunecări de teren.  

Împreună cu executivul am participat în mai multe rânduri la discuțiile cu 

administratorii drumului național (CNADNR) pentru găsirea soluțiilor optime în 

vederea fluidizării circulației în intersecția de la Acățari. Am ascultat părerea 

administrației locale și a cetățenilor din zonă. Este o problemă care trebuie 

reluată în cursul anului 2017 și trebuie găsită soluția optimă, în acord cu toți 

cei implicați și afectați în realizarea acestui obiectiv. 

De asemenea, am sprijinit înființarea și intrarea în activitate a Serviciului de 

întreținere drumuri din cadrul Direcției Tehnice. Le-am dat ajutor în 

recrutarea personalului necesar pe utilaje, precum și la completarea dotărilor 

necesare activității. Voi fi atent și în continuare ca acest serviciu să se 

dezvolte pentru că este foarte necesar pentru întreținerea și toaletarea 

drumurilor județene, precum și în cazul unor evenimente pe drumurile 

județene. 

Ca reprezentant al Văii Nirajului, am fost atent la problemele locuitorilor din 

această zonă în ceea ce privește dezvoltarea infrastructurii, probleme sociale, 

învățământ, dezvoltarea serviciilor, problemele de fond funciar, de 

despăgubiri pentru distrugerile de recolte provocate de animalele sălbatice. 

În cadrul proiectului ”Extinderea și reabilitarea infrastructurii de apă și apă 

uzată în județul Mureș” s-a realizat conducta de aducțiune pe Valea Nirajului. 

De asemenea, este în derulare realizarea stației de captare și tratare a apei în 

Miercurea Nirajului, lucrare începută în 2014 și care are ca termen de 

finalizare primul trimestru al anului 2017. Am urmărit și voi urmări în 

continuare finalizarea acestor lucrări.  

Cu ocazia lucrărilor și definitivarea proiectului privind amenajarea albiei 

Nirajului în aval de Miercurea Nirajului am participat la mai multe întâlniri, 

atât cu reprezentanții Administrației Bazinale Mureș (beneficiar al lucrării) cât 

și cu cetățenii din zonă, constructori, administrații locale, pentru rezolvarea 

problemelor apărute în perioada executării lucrărilor. Totodată, am semnalat 

la ABA Mureș necesitatea întreținerii albiei Nirajului și în amonte de Miercurea 

Nirajului, în special cu lucrări de apărare de mal, bineînțeles conform unui 

proiect care să fie agreat și de cei de la Natura 2000. 

Cu ocazia evenimentelor importante din viața comunităților din zonă (ziua 

satelor, festivaluri, sărbători religioase și aniversare) am fost alături de ei și 

m-am informat despre problemele care sunt de rezolvat pentru ei. 

Am participat la ședințele Asociației de dezvoltare a celor 13 consilii locale și 

ale Asociației Leader și am urmărit cu atenție derularea programelor. Acest 

program Leader în Valea Nirajului a fost un succes.  



Am sprijinit organizarea Festivalului Văii Nirajului, unde în ediția din 2016, ca 

și în ediția din 2015, am pus accent pe prezentarea meșteșugurilor 

tradiționale din zonă, care pot aduce beneficii locuitorilor din zonă. De 

asemenea, s-a acordat atenția cuvenită și pentru prezentarea și păstrarea 

tradițiilor culturale ale zonei. 

După constituirea noului Consiliu Județean în urma alegerilor din 5 iunie 2016, 

ca președinte al Comisiei pentru agricultură și mediu, înaintea ședințelor 

consiliului județean am convocat membrii comisiei la ședințele de comisie, 

unde am dezbătut și am avizat proiectele de hotărâri propuse pe ordinea de 

zi. 

La sfârșitul lunii septembrie 2016 s-a constituit Autoritatea Teritorială de 

Ordine Publică (ATOP), în cadrul căreia sunt președintele comisiei de 

coordonare situații de urgență și petiții. În cadrul acestui organism activitatea 

s-a desfășurat conform unui program al comisiei întocmit pentru anul 2016, 

rezultat din ”Planul strategic pe 2016 al ATOP Mureș” care formulează o 

viziune conform căreia Poliția mureșeană va acționa performant pentru 

asigurarea ordinii și liniștii publice și va continua să fie deschisă și 

responsabilă față de întreaga comunitate. 

 

Consider că, atât din funcția de vicepreședinte cât și din cea de consilier, 

colaborarea mea cu executivul Consiliului Județean și cu administrațiile locale 

a fost una bună, în folosul cetățenilor din județul Mureș.   

 

 

 

 

 

 

Miercurea Nirajului,       Szabó Árpád 

18 ianuarie 2017 

 

 

 


